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Velkommen til den første virtuelle generalforsamling i FYD.  
 
Jeg vil gerne på bestyrelsens vegne starte med at takke alle for at have bakket op om FYD 
arrangementerne siden sidste årsmøde - temaaftenerne i 2020 og også det nu for anden gang 
udskudte årsmøde der inden seneste udskydelse skulle have fundet sted i dag og i morgen. Det 
betyder utroligt meget for os i bestyrelsen at se så mange har tilmeldt sig i håb om at kunne ses 
med kolleger og venner. 
Det er og har gennem det sidste år været en anderledes hverdag for os alle, og flere af os har 
været og nogle er måske stadig en del af frontpersonalet i covid-19 beredskabet. Så det er dejligt 
at FYD arrangementerne stadig prioriteres.  
Corona har for nogle påvirket kvaliteten og indholdet af uddannelsen og vi håber de af jer der føler 
jer ramt på disse punkter har talt med de uddannelsesansvarlige på jeres afdelinger og kommet 
frem til en god løsning på netop dette problem. 
 
Og nu til lidt om hvad vi har arbejdet med siden sidst: 
 
Bestyrelsen startede efter sidste årsmøde med at byde velkommen til to nye medlemmer. På 
første bestyrelsesmøde blev opgaver og poster fordelt som vanligt. 
Vi plejer at afholde 4-5 bestyrelsesmøder i Odense ila året, men grundet Corona pandemien har vi 
som så mange andre afholdt størstedelen virtuelt. 
Planlægning af årsmødet og generalforsamlingen er bestyrelsens største opgave og et 
arrangement mange medlemmer ser frem til. Vi tog derfor i foråret 2020 en aktiv beslutning om at 
gå i gang med forberedelserne til trods for at der var en overhængende risiko for at vi ville blive 
nødt til at udskyde det. Vi har arbejdet hårdt på og krydset fingre for at det blev muligt at få 
afholdt årsmødet, men har jo som i alle er bekendt med været nødt til at udskyde to gange 
grundet Corona pandemien og de restriktioner vi alle er underlagt.  Vi har dog under hele forløbet 
haft et fantastisk samarbejde med Hotel Kolding Fjord som har været meget imødekommende og 
udskydelserne har således været uden omkostning for FYD.  
 
Tema-aftener: 
I mange år har FYD afholdt 2 tema-aftener i samarbejde med Leo Pharma og de seneste år 
ligeledes 1 i samarbejde med Novartis. Vi er utroligt glade for samarbejdet og der er god 
opbakning fra vores medlemmer – især i København og Århus. Det har været svært at få 
tilstrækkeligt med tilmeldinger fra medlemmerne i Odense, hvorfor der fra sponsorernes side har 
været overvejet at slå møderne i Århus og Odense sammen. Alle møder er deltagerafhængige og 
vi anbefaler derfor at vores medlemmer bakker op om disse fremadrettet for at vi kan fortsætte 
med at arrangere møder i alle 3 byer. 
 
Kosmetisk dag: 
Vi har endvidere arbejdet på at få arrangeret en dag med undervisning i kosmetisk dermatologi, da 
vi føler det mangler i vores uddannelse, til trods for at der nu efter revision af a-kurserne er 
kommet en halv dag med undervisning om bivirkninger til de kosmetiske behandlinger. Når 



regering igen tillader større forsamlinger vil vi gå videre med planlægningen heraf. Det vil primært 
være et tilbud til HU læger sidst i uddannelsen. Dette har vi valgt for at begrænse antallet af 
deltagere, da vi vil forsøge at arrangere at der bliver mulighed for hands on. Udbyttet af hands on 
undervisning vil blive forsvindende lille ved for mange deltagere.  
 
Vedtægtsændring: 
Ved sidste årsmøde endte valg til bestyrelsen som kampvalg med 3 opstillede kandidater til 2 
pladser. Vi har ikke tidligere haft kampvalg, hvorfor vores vedtægter for netop denne 
problemstilling er af ældre dato. Brevafstemningen resulterede en ekstra omkostning ifa 
forsendelse og returfrankering og gjorde at vi kom i gang med arbejdet en måned senere end 
vanligt. Vi har derfor også det seneste 1,5 år arbejdet på en vedtægtsændring for at lette en evt 
afstemning. Vedtægtsændringen, som er et selvstændigt punkt på dagsordenen, håber vi I kan 
bakke op om og godkende i dag så den kan træde i kraft fra næste årsmøde. 
 
Udvalgsarbejde: 
Bestyrelsens medlemmer er repræsenteret og aktivt deltagende i følgende udvalg: 
Uddannelsesudvalg, Uddannelsesrådet, ansættelsesudvalget, Munkebjergudvalget samt guideline-
udvalg i DDS regi. Endvidere har vi et årligt møde med DDS bestyrelsen 
Sidste år deltog vi desuden i et udvalg nedsat til revision af a-kurser. 
 
Udskiftning i bestyrelsen: 
Igen i år bliver der udskiftning i bestyrelsen da Christina og Simon nu begge har siddet i 4 år og 
dermed stopper. 
Vi i bestyrelsen har som udpeget 2 kandidater (Rikke Nielsen fra Odense samt Stine Simonsen fra 
Gentofte). Dette ud fra kandidaternes engagement samt lokalisation.  
Det er vigtigt at vi i bestyrelsen har samtlige regioner repræsenteret og om muligt ser vi også at 
samtlige hospitalsafdelinger er repræsenteret. Vi forsøger at fordele så begge køn er 
repræsenteret ligeligt.  
Der har de tidligere år været spurgt til hvem der kan sidde i bestyrelsen. Man skal som minimum 
have overstået intro i specialet, men behøver ikke at være i gang med hoveduddannelsen. PhD 
studerende i dermato-venerologi, HU læger og afdelingslæger 
 
Aktuelt i bestyrelsen har vi Thomas Kring fra Bispebjerg, Mattias Henning fra Roskilde, Ali Tareen 
fra Odense, Line Kibsgaard fra Aarhus og jeg selv Ann-Kathrine Rossau som aktuelt er I Aarhus men 
fra 1/3 repræsenterer den nye dermatologiske afdeling i Aalborg. 
Da der ikke har været andre kandidater der har meldt sig på banen, byder vi nu velkommen til 
Stine og Rikke og samtlige dermatologiske afdelinger er således repræsenteret. 
 
 
 
 
 


